
 
 

 

Late arrival due to visa delays  

To whom it may concern,  
 
With the enrolment, students becoming members of the university and can move to the campus  
of Paderborn University at any time. Presence at lectures is not mandatory and students can keep  
their status as enrolled students, even if they are not yet registered for lectures. lf they want  
to keep the enrolment status upright, they just need to re-register for the following semester by  
transferring the semester fees ("Semesterbeitrag"). 
 
Studying at Paderborn University generally requires presence on campus. The online learning  
opportunities provided are designed to support on-campus courses. However, students are encouraged 
to use the materials provided online in order to make a smooth transition into the courses offered when 
they arrive on campus. 
 
The enrolment takes place during the times mentioned in the admission letter. Please  
note that it is not possible for Paderborn University to provide enrolment certificates before the  
enrolment process has been completed and that the university cannot process the application for   
enrolment at an earlier date. An extension of the deadline for enrolment is also not possible. 
 
Students who were not able to arrive in Paderborn during their first semester and now need  
to submit the certificate of enrolment for their second semester for the visa application can  
download the certificate of enrolment from the student portal of our Campus Management System  
(PAUL). lf this is not possible, please contact the International Office. 
 
Students who have statutory health insurance should be aware that their membership is always  
valid for the entire semester. The health insurance company will not waive any monthly  
contributions if you arrive later. However, if you arrive in the following semester, the  
contributions for the previous semester may be waived in full. You should seek advice on this from  
your health insurance provider before you arrive in Germany. 
 
We recommend that students arrive as early as possible to be able to attend the lectures in presence. 
 
Please feel free to contact us should you have any questions.  
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Verspätete Ankunft aufgrund von Visumsverzögerungen  
 
Sehr geehrte Damen und Herren,  
 
Mit der Immatrikulation werden Studierende Mitglieder der Universität und können jederzeit auf den 
Campus der Universität Paderborn umziehen. Die Anwesenheit bei Vorlesungen ist nicht verpflichtend, 
und Studierende können ihren Status als immatrikulierte Studierende behalten, auch wenn sie noch nicht 
für Vorlesungen angemeldet sind. Wenn sie ihren Immatrikulationsstatus aufrechterhalten möchten, 
müssen sie sich lediglich für das folgende Semester erneut anmelden, indem sie den Semesterbeitrag 
überweisen. 
 
Das Studium an der Universität Paderborn erfordert in der Regel die Anwesenheit auf dem Campus. Die 
angebotenen Online-Lernmöglichkeiten dienen der Unterstützung der Präsenzkurse. Die Studierenden 
werden jedoch dazu ermutigt, die online bereitgestellten Materialien zu nutzen, um einen reibungslosen 
Übergang zu den angebotenen Kursen zu gewährleisten, wenn sie auf dem Campus ankommen. 
 
Die Immatrikulation findet zu den im Zulassungsbescheid genannten Terminen statt. Bitte beachten Sie, 
dass die Universität Paderborn keine Immatrikulationsbescheinigungen ausstellen kann, bevor der 
Immatrikulationsprozess abgeschlossen ist, und dass die Universität den Antrag auf Immatrikulation nicht 
zu einem früheren Zeitpunkt bearbeiten kann. Eine Verlängerung der Einschreibefrist ist ebenfalls nicht 
möglich. 
 
Studierende, die im ersten Semester nicht nach Paderborn kommen konnten und nun die 
Immatrikulationsbescheinigung für das zweite Semester für den Visumsantrag einreichen müssen, 
können die Immatrikulationsbescheinigung aus dem Studierendenportal unseres Campus Management 
Systems (PAUL) herunterladen. Sollte dies nicht möglich sein, wenden Sie sich bitte an das International 
Office. 
 
Studierende, die gesetzlich krankenversichert sind, sollten beachten, dass ihre Mitgliedschaft immer  
für das gesamte Semester gültig ist. Die Krankenkasse erlässt keine monatlichen Beiträge, wenn Sie 
später anreisen. Wenn Sie jedoch im folgenden Semester anreisen, können die Beiträge für das 
vorangegangene Semester vollständig erlassen werden. Lassen Sie sich hierzu vor Ihrer Ankunft in 
Deutschland von Ihrer Krankenkasse beraten. 
 
Wir empfehlen Studierenden, so früh wie möglich anzureisen, um an den Vorlesungen in Präsenz 
teilnehmen zu können. 
 
Bei Fragen können Sie sich gerne an uns wenden. 
 
Kind regards   
   

Academic Title 
Sucia Mih 
Admissions and Applications for English-taught Master’s Degree 
Programs 

                                     
Matthias Funayama-Thordsen 
Enrollment and Advising for English-taught Master’s Degree 
Programs  

 

   
 


